

## **Second Study Commission**

### **Civil Law and Procedure**

#### **2018 Questionnaire**

##### **61<sup>st</sup> Annual Meeting of IAJ – Marrakech (Morocco)**

#### **STRATEGIES IN EFFECTIVE CASE MANAGEMENT**

In Santiago (Chile), we decided that in 2018, our Second Study Commission will focus on strategies in effective case management. We have limited the questionnaire to five questions and we expect to receive short but concise answers.

The questionnaire addresses case management in the context of the court's duties to ensure swift and efficient proceedings, which may include the court's duty to elucidate claims and deal with preliminary matters that can take place prior to trial and/or during the trial proceeding. This would include tools in relation to preparatory sessions in order to establish timelines and/or render interim orders. As well, it may include rules, procedures, and strategies utilized by courts to achieve a settlement in cases amenable to out-of-court settlements.

1. Can case management be used effectively in civil litigation matters in your jurisdiction?
  - Yes indeed. Case management is of great importance for efficient proceedings.
2. Are there rules or guidelines for the use of case management in civil litigation in your jurisdiction?
  - Yes, there are rules in the Norwegian civil procedure act, and we are working on national guideline for effective case management In civil proceeding. We also have local guidelines in our Court of Appeal.
3. What are the advantages or disadvantages of the use of case management in your jurisdiction?

- The advantage is more efficient, swifter and more to-the-point-proceeding

4. Who incurs the costs of the use of case management in your jurisdiction?

- The costs are included in the court fee.

5. Can the use of case management in your jurisdiction be improved?

- Yes. We can always improve. Especially in the court of appeal, there are room to improve.

## **Deuxième commission d'étude**

### **Droit civil et procédure civile**

#### **Questionnaire 2018**

#### **61<sup>e</sup> Réunion annuelle de l'UIM – Marrakech (Maroc)**

#### **STRATEGIES DE GESTION DE CAS EFFICACE**

À Santiago (Chili), nous avons décidé qu'en 2018, la deuxième commission d'étude se concentrera sur les stratégies de gestion de cas efficace dans les affaires civiles. Nous avons limité le questionnaire à cinq questions et nous nous attendons à recevoir des réponses courtes, mais concises.

Le questionnaire porte sur la gestion des litiges dans le cadre des fonctions du tribunal dans le but d'assurer que les procédures seront menées à terme de façon efficace et expéditive, y compris le devoir du tribunal statuer sur les réclamations et les moyens soulevés ou à soulever par le tribunal avant les débats ou pendant les débats. Ceci inclurait des outils en relation aux sessions ou audiences préparatoires dans le but d'établir des échéances et/ou rendre des ordonnances interlocutoires. De plus, il peut comprendre des règles, des procédures et des stratégies pour parvenir à un règlement dans les cas susceptibles d'être réglés à l'amiable.

1. La gestion de cas peut-elle être utilisée de façon efficace dans les litiges civils dans votre juridiction?
2. Existe-t-il des règles ou des lignes directrices sur l'utilisation de la gestion de cas dans les litiges civils dans votre juridiction?
3. Quels sont les avantages ou les inconvénients de l'utilisation de la gestion de cas dans votre juridiction?
4. Qui encourt les coûts de l'utilisation de la gestion de cas dans votre juridiction?
5. L'utilisation de la gestion de cas dans votre juridiction peut-elle être améliorée?